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\\\ RASZYN

Dwa z sześciu żywych cielaków 
zostało wyniesionych na rękach. 
Nie miały siły iść. Jeden martwy, 
drugi po samoamputacji, trzeci 
bez ogona. Tak państwowy 
instytut prowadzi hodowlę 
zwierząt.    

Gehenna 
zwierząt

\\\ NADARZYN

Wykonawca budowy  
odcinka drogi S8 Przeszkoda- 
-Paszków, firma Intercor  
obiecał, że przed majówką  
odda do użytkowania  
węzeł Nadarzyn. Danego słowa 
dotrzymał i węzeł jest  
już udostępniony.    

W ykonawcy udało się ustawić 
wszystkie niezbędne znaki dro-

gowe oraz wymalować oznakowanie 
poziome. Z węzła korzystać mogą piesi 
oraz kierowcy przejeżdżający z cen-
trum Nadarzyna do Kajetan, wjeżdża-
jący i zjeżdżający z drogi S8 zarówno w 
kierunku Warszawy, jak też w kierunku 
Wrocławia. To oczywiście nie jest ko-
niec prac w tym miejscu. 

Wykonawca 
dotrzymał słowa

Konstytucja 
3 Maja

\\\ PRUSZKÓW

Mieszkańcy Pruszkowa 
świętowali 228. rocznicę 
uchwalenia Konstytucji 3 Maja. 
To wyraz patriotyzmu  
i przywiązania do tradycji.     

P rzejeżdżając ulicami Pruszkowa 
w majówkę można było zobaczyć 

wiele flag. Rzecz jasna – 2 maja ob-
chodziliśmy święto flagi. Mieszkańcy 
chętnie wywieszali biało-czerwone 
barwy, czym podkreślali swój związek 
z ojczyzną. 

W obchodach uczestniczyły władze miasta

Wychudzonemu cielakowi odpadł ogon, bo leżał we własnych odchodach

Na otwarcie tego węzła kierowcy czekali od dawna

dokończenie 
na str. 2
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AKTUALNOŚCI

będą jeszcze montowane ekrany aku-
styczne, co będzie powodowało pewne 
zakłócenia w ruchu, oraz nieco mniej 
uciążliwe prace wykończeniowe. 
Zmieniła się też organizacja ruchu na  
ulicy Poświętnej, która jest teraz ulicą 
jednokierunkową, stanowiąc niejako 
przedłużenie ulicy Henryka Sienkie-

wicza prowadząc od rynku do ulicy 
Krótkiej.

Kontynuowane są również prace 
przy budowie ronda na skrzyżowa-
niu ulic Mszczonowskiej i Grodziskiej. 
W wielu miejscach na serwisówkach 
położone są już nakładki z masy  
ścieralnej, dzięki czemu zatoki dla  

autobusów zrównały się z nawierzch-
nią, nie ma więc obawy o uszkodzenie 
opon o ostre betonowe krawędzie za-
tok. Na nieekranowanych odcinkach 
serwisówek wykonane są ogrodzenia 
z siatki, co uniemożliwi dzikim zwie-
rzętom wtargnięcie na trasę szybkiego 
ruchu.

Zauważyliśmy też pewien manka-
ment, jakim jest brak ekranów prze-
ciwolśnieniowych między trasą S8 a 
serwisówkami na nieekranowanych 
odcinkach. Uruchomienie oświetlenia 
nie zlikwiduje oślepiania, gdyż nawet na 
światłach mijania pojazdy poruszające 
się z przeciwnych kierunków poruszają 
się tak jak w ruchu lewostronnym. To 
prowadzi do wzajemnego oślepiania 
kierowców. oślepianiu mogłoby zapo-
biec zamontowanie ekranów na siatce 
ogrodzenia np. z tkaniny ogrodniczej, 
co byłoby rozwiązaniem bardzo tanim 
i skutecznym.

Jeżeli nic przeszkodzi w utrzymaniu 
szybkiego tempa, to w wakacje inwesty-
cja na tym odcinku zostanie zakończona. 
   Tekst i zdjęcia Marek Zdrzyłowski

Wykonawca dotrzymał słowa

\\\ BRWINÓW

Na terenie budowy 
pumptracków prace postępują 
w dobrym tempie, więc 
niebawem miłośnicy dwóch 
kółek będą już mogli korzystać 
z tej bardzo oczekiwanej 
atrakcji.     

Początki tej inwestycji nie były ła-
twe. Do ogłaszanych przetargów 

nie zgłaszał się żaden oferent. Sytua-
cję rozwiązała decyzja o wyłączeniu 
konieczności przeprowadzenia przez 
inwestora prac archeologicznych. Teren 
brwinowa jest bowiem terenem dymar-
kowym, który wymaga przeprowadze-
nia inwentaryzacji archeologicznej. 
Gmina postanowiła wyłączyć ten punkt 
z zamówienia i zlecić przeprowadzenie 
badań wykopaliskowych bezpośrednio 
Centrum Archeologicznemu z Prusz-
kowa. W wyniku przeprowadzonych 
prac, archeolodzy znaleźli pozostałości 
dymarek oraz średniowieczny piec z 

materiałem ceramicznym. W drugiej 
połowie września ub.r. archeolodzy 
zakończyli dokumentację terenu, zaś 
Wojewódzki Konserwator Zabytków 
udostępnił teren inwestorowi, co umoż-
liwiło ogłoszenie kolejnego przetargu. 

Na terenie budowy widać już kształt 
obu budowanych torów, które pokry-
te są nakładkami asfaltowymi, gotowa 

jest już więc podstawowa część zadania.  
Na tym etapie inwestycji budowane są 
tory mini i easy pumptrack. W planach 
gminy jest jeszcze budowa trzeciego 
toru, przeznaczonego dla najbardziej 
zaawansowanych.

Tory typu pumptrack są przewi-
dziane do użytku głównie przez rowe-
rzystów, ale z pewnością skorzystają z 

niego również deskorolkarze, a także 
miłośnicy jazdy na rolkach i hulajno-
gach. Specjalnie zaprojektowana geo-
metria toru oraz liczne zakręty i muldy 
umożliwiają w zasadzie jazdę bez peda-
łowania czy też odpychania się. Jest to 
możliwe dzięki umiejętnemu balanso-
waniu ciałem i odpowiedniej zmianie 
położenia środka ciężkości. Sprawia to, 
że jazda po torze jest zarówno bardzo 
przyjemna, a zarazem stanowi efektyw-
ną formę gimnastyki całego ciała.

Na budowę torów pumptrack gmi-
na uzyskała dotację z Programu Roz-
woju obszarów Wiejskich na lata 2014-
2020 w wysokości 105 494 zł.

budowa torów pumptrack rozpo-
częła zagospodarowywanie przez gmi-
nę dużego terenu między osiedlem przy 
ul. Sochaczewskiej a budynkami TbS 
przy ul. Piłsudskiego. Cały teren, który 
w chwili obecnej jest w większości nie-
użytkiem z kilkoma ogródkami, zago-
spodarowany będzie na cele rekreacji i 
wypoczynku mieszkańców.

Tekst i zdjęcie Marek Zdrzyłowski

Pumptracki nabierają kształtu

Na terenie budowy widać już wyraźnie oba tory

\\\ PIASTÓW

Długie poszukiwania w końcu 
zakończyły się sukcesem. 
Miasto Piastów podpisało 
umowę na przebudowę 
i rozbudowę Liceum 
ogólnokształcącego  
im. A. Mickiewicza.    

O tym, że modernizacja placówki jest 
niezbędna, wiadomo było od dłuż-

szego czasu. Władze miasta również 
miały pełną świadomość konieczności 
działania. Nie było to jednak łatwe. Na 
przeszkodzie stawały kwestie finanso-
we. Modernizacja placówki wiąże się 
ze sporym wydatkiem, który znacznie 
obciążałby budżet samorządu. Miasto 
chce, aby liceum było nowoczesne i za- 
pewniało uczniom odpowiednie warun-
ki do nauki. Udało się znaleźć wyjście z 
sytuacji. Władze postanowiły, że inwe-
stycja zostanie wykonana w formule 
partnerstwa publiczno-prywatnego.

Pomysł to jedno, realizacja zaś… 
okazało się, że znalezienie wykonawcy 

nie jest łatwe. Kilka miesięcy oczeki-
wania, kolejne przetargi i nic. W końcu 
jednak można mówić o ważnym kroku 
w kierunku przebudowy placówki. 30 
kwietnia miasto podpisało umowę na 
przebudowę oraz rozbudowę liceum z 
partnerem – spółką Warbud PPP sp. z 
o.o. Partnerstwo publiczno-prywatne  
polega na tym, że podmiot prywatny 
finansuje realizację przedsięwzięcia. 
Następnie podmiot publiczny, w tym 
wypadku miasto Piastów, w uzgodnio-
nych ratach spłaca inwestycję.

Warto wspomnieć o pracach, które 
mają zostać przeprowadzone w ramach 
inwestycji. Placówka zostanie zmoder-
nizowana, powstanie nowa część dy-
daktyczna wraz z kuchnią, pomieszcze-
niami administracyjnymi, biblioteką 
miejską. Planowana jest również budo-
wa hali sportowej. Ciekawym rozwiąza-
niem ma być powstanie na dachu jednej 
z części (jednokondygnacyjnej) tarasu 
i przestrzeni odpoczynku dla uczniów. 
Inwestycja ma zostać zrealizowana w 
ciągu 19 miesięcy.

Artur Szpuda

Umowa podpisana
Liceum zmieni się w nowoczesny obiekt
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Węzeł prezentuje się naprawdę okazale

\\\ ATrAkcje dlA MieSZkAńcóW  
Pruszkowski rower Miejski i kajaki w Parku 
Potulickich – to atrakcje, które czekają na 
mieszkańców Pruszkowa.
Długi weekend majowy za nami, jednak osoby, 
które spędziły ten okres w mieście, nie mogły 
narzekać na nudę. Przez całą majówkę w Parku 
Potulickich można było za darmo wypożyczać 
kajaki. Warto również wspomnieć, że wystarto-
wał już także Pruszkowski Rower Miejski.
Miłośnicy dwóch kółek zacierali ręce i czekali, kiedy pojawią się stacje PRM. Nastąpi-
ło to 30 kwietnia. Do dyspozycji mieszkańców jest obecnie 13 stacji (Gałczyńskiego, 
Park Mazowsze, Robotnicza, Parking Waryńskiego, PKP, Centrum Kultury i Sportu, 
Spacerowa, WKD Pruszków, Plantowa, Park Żwirowisko, ostoja, MLP Pruszków I 
oraz MLP Pruszków II) i 106 rowerów. Z roku na rok zainteresowanie systemem 
rośnie, więc władze miasta postanowiły zwiększyć ilość miejsc oraz pojazdów. W 
2018 roku było 8 stacji i 66 rowerów.
Z pewnością chętnych do korzystania z rowerów nie zabraknie. Dojazd do pracy 
stanie się łatwiejszy, a przejażdżka po mieście to dobry pomysł na chwilę relaksu 
oraz spędzenie czasu z rodziną. Warto przypomnieć, że bezpłatne jest pierwsze 20 
minut wypożyczenia. Aby skorzystać z systemu, należy założyć konto na stronie 
PruszkowskiRower.pl.
Jest coś jeszcze dla miłośników wodnych atrakcji. W każdy weekend mieszkańcy 
Pruszkowa będą mogli skorzystać z kajaków w Parku Potulickich. Wypożyczalnia, 
zlokalizowana w okolicy dawnego baru „Przystań, będzie otwarta w godzinach 
10.00-18.00. Do dyspozycji mieszkańców będzie 10 kajaków.

\\\ PRUSZKÓW

Na tym etapie inwestycji 
budowane są tory  

mini i easy pumptrack
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Z kolei dzień później obchodzono 
228. rocznicę uchwalenia Konstytu-
cji 3 Maja.

Ustawa z 1791 roku była pierwszą 
w Europie, a drugą na świecie spisaną 
konstytucją. Wydarzenie istotne w hi-
storii Polski. Konstytucja wprowadzała 
wiele zmian, które miały naprawić sy-
stem polityczny kraju. 3 maja w kościele 
św. Kazimierza odbyła się msza św. w 
intencji ojczyzny. Po modlitwie miesz-
kańcy mogli wziąć udział w uczcie mu-
zycznej. Na wszystkich czekał koncert 
Państwowego Zespołu Ludowego Pieś-
ni i Tańca „Mazowsze” im. Tadeusza Sy-

gietyńskiego. Nie da się ukryć, że jest to 
wizytówka naszego kraju. „Mazowsze” 
znane jest niemalże na całym świecie, a 
występy zespołu często budzą wzrusze-
nie i są najwyższej jakości widowiskami.

W kościele św. Kazimierza artyści 
zaprezentowali znane i lubiane utwory, 
które na przestrzeni dziejów towarzy-
szyły Polakom, m.in. „o mój rozmary-
nie”, „Legiony” czy „Czerwone maki na 
Monte Cassino”. W uroczystości udział 
wzięły władze Pruszkowa, z prezyden-
tem Pawłem Makuchem na czele.

Artur Szpuda

Konstytucja 3 Maja
W obchodach uczestniczyły władze miasta
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S łużba ochrony i Ratownictwa 
Zwierząt Animal Rescue (SoRZ) 

otrzymali od oToZ Animals prośbę o 
pomoc. Wraz z Fundacją Przyjaciele 
braci Mniejszych SoRZ i oToZ weszli 30 
kwietnia do Zakładu Doświadczalnego 
Instytutu Technologiczno-Przyrodni-
czego w Falentach Nowych należące-
go do Skarbu Państwa, podlegającego  
pod ministra rolnictwa Jana Ardanow-
skiego. 

– Po przyjechaniu na miejsce zgło-
szenia, zetknęliśmy się z ogromnym 
zaniedbaniem i gruntownym narusze-
niem praw zwierząt. Zwierzęta były 
chore, niektóre bez dostępu do wody, 
cielęta nieleczone, chore na przewlekłe 
zapalenie płuc i oskrzeli. Warunki utrzy-
mania zostawiają wiele do życzenia – in-
formowali po pierwszej interwencji in-
spektorzy SoRZ. – Martwe cielę, leżące 
gdzieś z boku, przykryte plandeką oraz 
cielę bez racicy, które podobno miało 
trafić do sprzedaży, gdzie nie miałoby 
szans na przeżycie. Na miejscu lekarz 
weterynarii współpracujący z Animal 
Rescue Polska podjął działania w celu 
ratowania zwierząt, u których stwier-
dzono zagrożenie życia lub zdrowia.

Zakład Doświadczalny ITP w Falen-
tach Nowych zajmuje się uprawami rol-
nymi, połączonymi z hodowlą zwierząt 
na obszarze ok. 350 ha. 

– Zakład, wykorzystując pasze ob-
jętościowe z ok. 100 ha użytków zielo-
nych, utrzymuje stado krów mlecznych 
i prowadzi sprzedaż jałowic cielnych 
hodowlanych – czytamy na stronie ITP. 
– Całość gospodarstwa stanowi poligon 
doświadczalny do badań naukowych 
prowadzonych przez Instytut w pro-
gramie „Zrównoważone użytkowanie 
i ochrona zasobów naturalnych w wa-
runkach funkcjonowania programów 
wspierających rozwój rolnictwa i ob-
szarów wiejskich”.

Fundacja Przyjaciele braci Mniej-
szych z Nowego Dworu Mazowieckiego 
zapewniła inspektorom SoRZ i oToZ 
wsparcie transportowe i logistyczne, a 
także dalszą, całodobową pomoc przy 
ratowaniu odebranych zwierząt.

– W czasie interwencji mieszkańcy 
zaczęli przekazywać nam informacje 
o zakopywaniu martwych zwierząt na 
terenie instytutu. Na miejscu pracowała 
z nami policja wraz z technikiem krymi-

nalistyki oraz Powiatowy Lekarz We-
terynarii z Pruszkowa – informowała 
SoRZ. – Zwierzęta w stanie zagrożenia 
życia i zdrowia zostały odebrane na 
podstawie art. 7 ust. 3 ustawy o ochro-
nie zwierząt. W stosunku do jednego z 
cielaków, ze względu na jego tragiczną 
kondycję, lekarz podjął decyzję o huma-
nitarnej eutanazji.

Zdjęcia udostępnione przez SoRZ 
mówią wszystko. Martwy cielak przy-
kryty plandeką przyciśniętą starym 
brodzikiem, cielę bez ogona, cielę bez 
racicy. Cielak urodził się z podwiniętą 
stopą, która w wyniku wadliwej opieki 
weterynaryjnej i przebywania w gno-
ju, a co za tym idzie przebytej infekcji, 
uschła i sama odpadła. Ze względu na 
stan zwierzęcia inspektorzy podjęli de-
cyzję o humanitarnej eutanazji. 

Jednak interwencja nie zakończyła 
się na odebraniu zwierząt.

– 2 maja wróciliśmy tam, aby upew-
nić się, że na tak ogromnym obszarze 
nie pominięto innych cierpiących zwie-
rząt. Przed nami swoje kontrole świeżo 
zakończyła Inspekcja Weterynaryjna z 
Pruszkowa, nie stwierdzając żadnych 
nieprawidłowości. Niestety w cielętniku 
kolejne cielaki wykazywały niepokojące 
objawy chorobowe. Na miejsce ponow-
nie został wezwany nasz lekarz wetery-
narii. Jeden cielak klęczał na przednich 
nogach, z tylnymi wyprostowanymi i 
nie zmieniał swojej pozycji przez co 
najmniej 30 minut, a kolejny 4-dnio-
wy, niezakolczykowany cielak miał po-
ważne problemy z oddychaniem. Nasz 
lekarz weterynarii stwierdził u pierw-
szego wadę ortopedyczną sprawiającą 
ból podczas chodzenia, zaś u drugiego 
zapalenie płuc oraz odwodnienie – in-
formuje SoRZ. W poniedziałek dyrekcja 
ITP wydała w tej sprawie oświadczenie, 
którego całość dostępna jest na stronie 
internetowej Instytutu.

– W związku z opublikowanymi w 
ostatnich dniach informacjami medial-

nymi, wskazującymi bądź sugerującymi, 
że w Zakładzie Doświadczalnym w Fa-
lentach dochodziło do naruszania praw 
zwierząt, chcielibyśmy wyjaśnić, że do-
niesienia te zostały przedstawione w 
sposób nierzetelny i tendencyjny – czy-
tamy w oświadczeniu opublikowanym 
na stronie Instytutu. – Wykorzystując 
brak możliwości natychmiastowej oraz 
zdecydowanej reakcji ze strony dyrekcji 
Instytutu, w związku z rozpoczęciem się 
długiego weekendu majowego, aktywi-
stom udało się doprowadzić do skonfi-
skowania siedmiu cieląt należących do 
Instytutu, przy czym jedno z nich ak-
tywiści postanowili uśpić na miejscu. 
W kontekście powyższego, a także bio-
rąc pod uwagę narrację przedstawianą 
przez aktywistów organizacji zajmują-
cych się ochroną praw zwierząt, dyrek-
cja Instytutu kategorycznie zaprzecza, 
jakoby w Zakładzie Doświadczalnym 
w Falentach chore i zagłodzone cielęta 
zostały pozostawione bez dostępu do 
wody oraz opieki medycznej. Wpraw-
dzie u niektórych cieląt zdiagnozowane 
zostało zapalenie płuc i oskrzeli, tym 
niemniej pozostawały one pod stałą 
opieką medyczną lekarza weterynarii 
współpracującego z Instytutem, miały 
dostęp do wody i były odpowiednio kar-
mione – pisze dyrekcja w oświadczeniu.

Z sześciu odebranych zwierząt dwa 
najsłabsze cielęta nie przeżyły. Pozosta-
łe zaczynają dochodzić do zdrowia.

SoRZ zbiera pieniądze na leczenie, 
utrzymanie i pokarm zastępczy dla cie-
ląt. Potrzebuje pilnie preparatu Lakto-
milk. 

– Chętnych, którzy chcą zakupić 
preparat, prosimy o wysyłkę na adres 
Animal Rescue Poland ul. Sobieskiego 
72b, 02-930 Warszawa. Możemy go 
również odebrać w okolicach Warsza-
wy. W tym celu prosimy o wcześniejszy 
kontakt pod numerem telefonu 792-
112-222 – informuje SoRZ.

joanna Grela

Gehenna 
zwierząt

\\\ NA droGAch SPokojNie  
Za nami długi majowy weekend. Nad 
bezpieczeństwem na drogach czuwa-
ły wzmożone patrole policji.
Przed rozpoczęciem długiego weekendu 
funkcjonariusze uczulali kierowców na 
kilka kwestii. 
Przede wszystkim, aby nie wsiadać za kółko po spożyciu alkoholu. Istotne było, 
aby przed wyruszeniem w drogę sprawdzić stan techniczny pojazdu, uzupełnić 
niezbędne płyny. Kolejna kwestia to bezpieczeństwo pasażerów, w tym zapinanie 
pasów oraz przewożenie dzieci w przeznaczonych do tego fotelikach. Nie można 
również zapomnieć o zachowaniu na drodze, czyli zasada ograniczonego zaufania i 
dostosowanie prędkości do panujących warunków.
Funkcjonariusze z terenu powiatu pruszkowskiego przez kilka dni, od 30 kwietnia 
do 5 maja, prowadzili wzmożone kontrole. Zdaniem policjantów, czas ten przebiegł 
w miarę spokojnie. Co najważniejsze, nie było poważniejszych zdarzeń. Na powia-
towych drogach odnotowano 27 kolizji drogowych.
Nieco inaczej sytuacji wyglądała w powiecie grodziskim. Policjanci z tego  
terenu odnotowali dwa wypadki, 14 kolizji i sześciu kierujących pod wpływem 
alkoholu.

\\\ POWIAT PRUSZKOWSKI

Według pracowników państwowego instytutu krowy stoją w gnoju, bo nie ma 
sprzętu, aby go wybrać

dokończenie ze str. 1
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\\\ GRODZISK MAZOWIECKI

Mieszkańcy Grodziska 
Mazowieckiego mają 
liczne powody, aby fetować 
rocznicę wejścia Polski do 
struktur Unii Europejskiej. 
W każdym zakątku gminy 
widoczne są inwestycje, które 
powstały dzięki unijnemu 
dofinansowaniu.     

Piętnastą rocznicę wejścia Polski  
do Unii Europejskiej mieszkań-

cy Grodziska Mazowieckiego uczcili 
wspólnym odśpiewaniem unijnego 
hymnu „oda do radości”. Chórowi 
mieszkańców, którzy zebrali się pod 
Centrum Kultury, towarzyszyła nie-
zwykle aktywna Młodzieżowa orkie-
stra Dęta.

burmistrz Grodziska Mazowieckie-
go Grzegorz benedykciński w swoim 
przemówieniu podkreślił fakt, że w 
Polsce niewiele jest miast, w których 
środki unijne wykorzystane zostały tak 
intensywnie, jak ma to miejsce w Gro-
dzisku Maz. Dzięki unijnym dotacjom 
udało się nie tylko przeprowadzić wiele 
ważnych dla miasta i gminy inwestycji, 
ale również w znacznym stopniu po-
prawić bezpieczeństwo mieszkańców, 
dzięki czemu znacznie wzrosła więź z 
miastem oraz poczucie dumy z przyna-
leżności do grodziskiej społeczności. To 
dzięki unijnym dotacjom udało się roz-
wiązać wiele społecznych problemów 
mieszkańców.

W ciągu tych 15 lat Grodzisk Ma-
zowiecki otrzymał ponad 350 mln zł 
unijnego wsparcia na inwestycje. Prze-
de wszystkim udało się kompletnie 
zmodernizować niezwykle istotną dla 

miasta gospodarkę wodno-ściekową. 
Przy pomocy unijnych środków udało 
się przeprowadzić wiele ważnych in-
westycji, takich jak budowa Centrum 
Kultury, rewitalizacja Parku Skarbków, 
Stawów Goliana, Stawów Walczewskie-
go oraz Willi Radogoszcz. Dzięki unijne-
mu dofinansowaniu udało się również 
zupełnie zmienić wygląd targowiska 
miejskiego. Takie przykłady można by 
mnożyć, gdyż jest ich znacznie więcej.

W tej chwili gmina Grodzisk Mazo-
wiecki postawiła na poprawę jakości 
życia mieszkańców poprzez realizację 
projektów proekologicznych. Niedawno 
udało się pozyskać 10 mln zł dofinan-
sowania na realizację projektu „Zielone 
Płuca Mazowsza”, który realizowany jest 
razem z Pruszkowem i Żyrardowem. 
Projekt przewiduje budowę ronda na 
skrzyżowaniu ulic Teligi i 3 Maja. Plano-
wany jest również zakup dwóch autobu-
sów elektrycznych. Powstaną też kolej-
ne stacje w systemie roweru miejskiego.

W trakcie realizacji znajduje się 
również projekt nowoczesnych tech-
nologii informacyjnych i komunika-
cyjnych wprowadzany w placówkach 
oświatowych. Z myślą o seniorach i ich 
bezpieczeństwie, za unijne fundusze 
wprowadzone zostaną dla starszych 
mieszkańców Grodziska specjalne opas-
ki monitorujące ich stan zdrowia.

Te liczne przykłady dobitnie udo-
wadniają, że to dzięki przynależności 
do unijnej społeczności, możliwy był tak 
duży skok cywilizacyjny, jaki poczynił 
Grodzisk Mazowiecki.

Marek Zdrzyłowski

\\\ GRODZISK MAZOWIECKI

Piątek 26 kwietnia kipiał 
imprezami promującymi zieleń 
w mieście. Akcja odbywała się 
pod hasłem „Stawiamy  
na zielone”.     

Z ielony piątek rozpoczęła akcja bicia 
rekordu w sadzeniu jak największej 

liczby roślin w ciągu jednego dnia. Ak-
cja jest elementem szerszej inicjatywy 
Zielony Rekord Polski. Ma na celu posa-
dzenie jak największej liczby zielonych 
roślin, co wpłynie na poprawę jakości 
powietrza oraz na poprawę świadomo-
ści społeczeństwa w zakresie ochrony i 
dbałości o środowisko.

Dzięki ofiarności sponsorów firm 
szkółkarskich z Kozer oraz odrano-
-Woli, tego dnia rozdano 4950 sadzonek 
drzew, krzewów, bylin i innych roślin.

o godzinie 14.00 przy ulicy bair-
da 54 otwarty został skwer nazwany 
„ogródkiem Seniora”. To nowatorski 
pomysł, który polega na udostępnieniu 
w przestrzeni publicznej miejsca bę-
dącego „ogrodem społecznościowym”. 
W podwyższonych skrzyniach wypeł-
nionych ziemią, każdy mógł zasiać lub 
posadzić warzywa, owoce czy kwiaty. 
Na terenie skweru nie mogło oczywiście 
zabraknąć ławeczek i koszy na śmieci. 
Wybudowane zostały alejki, posadzone 
drzewa i krzewy. będzie to znakomite 
miejsce do spotkań z sąsiadami, wymia-

ny doświadczeń i cieszenia się z wypie-
lęgnowanych własnymi rękami roślin. 
będzie to również okazja do wdrażania 
wśród najmłodszych zamiłowania do 
zieleni, podczas imprezy bowiem udział 
we wspólnym sadzeniu i sianiu roślin 
brały udział dziadkowie razem z wnu-
kami.

Skwer powstał w ramach projek-
tu pn. „Podniesienie standardów życia 
poprzez poprawę jakości przestrze-
ni publicznej, w tym terenów zieleni, 
gminy Grodzisk Mazowiecki – II Etap”, 
dofinansowanego z Programu opera-
cyjnego Infrastruktura i Środowisko na 
lata 2014-2020.

W ramach projektu zagospodaro-
wanych zostanie 15 terenów zielonych 
o łącznej powierzchni ponad sześciu 
hektarów obejmując m.in. takie tereny 
jak: parki przy ul. bałtyckiej i ordona, 
park leśny z zielenią izolacyjną przy 
oczyszczalni ścieków, trzy skwery oraz 
pasy zieleni wzdłuż dziewięciu ulic. 
Całkowity koszt projektu to ponad  
5 mln 450 tys. zł, z czego 85% pokrywa-
ją środki unijne.

Tego samego dnia w godzinach po-
południowych, w grodziskiej Mediatece, 
odbyła się konferencja „Grodzisk stawia 
na zielone”. Która stanowiła podsumo-
wanie realizacji projektu. Z poradni-
kowym wykładem na temat projekto-
wania i zakładania ogrodów wystąpił 
Dominik Strzelec, znany z programów 
telewizyjnych „Usterka” oraz „odlotowy 
ogród”.

Przedstawiciele firm szkółkarskich 
wystąpili z wykładami na temat prawid-
łowego doboru roślin do ogrodów oraz 
zasad właściwego sposobu sadzenia 
drzew i krzewów. Z sali padało wiele 
pytań, na które prelegenci cierpliwie 
udzielali wyczerpujących wyjaśnień. 
Zainteresowanie uczestników pozwala 
sądzić, że niedługo Grodzisk utonie w 
zieleni. I o to chodzi.

Tekst i zdjęcie Marek Zdrzyłowski

15 lat Grodziska w UE

Grodzisk 
stawia 
na zielone

Wielu mieszkańców Grodziska wzięło udział w uroczystości

\\\ KolEjnE PracE na 447  
choć prace na linii kolejowej 447 oficjalnie dobiegły końca, w praktyce 
co jakiś czas pojawiają się informacje o potrzebie przeprowadzenia 
kolejnych remontów. 
Tym razem zamknięto jeden tor i ruch na odcinku Pruszków – Warszawa 
Włochy odbywa się wahadłowo. Generuje to duże utrudnienia dla pasaże-
rów Kolei Mazowieckich i SKM. Aby usprawnić komunikację, wprowadzono 
autobus zastępczy ZS1, kursujący pomiędzy osiedlem Staszica w Pruszkowie 
i Dworcem Zachodnim w Warszawie. 
Warszawski Transport Publiczny i Koleje Mazowieckie wprowadziły również 
na czas remontów wzajemne honorowanie biletów:
bilety ZTM honorowane są w pociągach KM na odcinku Pruszków – Warszawa Wschodnia.
bilety KM ważne są w pociągach SKM linii S1 na odcinku Pruszków – Warszawa Wschodnia (w obu kierunkach) oraz w autobu-
sach linii: ZS1 na całej trasie (Dw. Zachodni – os. Staszica); 717 na odcinku Dw. Zachodni – Traugutta; 517 na odcinku Centrum 
– Ursus-Niedźwiadek; 127 na odcinku Centrum – PKP Włochy; N35 i N85 na całej trasie; N01 na odcinku Rondo Zesłańców 
Syberyjskich – PKP Włochy oraz w innych liniach, których kursowanie pokrywa się z trasami ww. linii.
Utrudnienia na odcinku Pruszków – Warszawa mają potrwać do 27 maja. od 28 maja do 7 czerwca planowane są z kolei roboty 
na odcinku między Pruszkowem i Grodziskiem Maz., warto więc uzbroić się w cierpliwość. 

\\\ KOLEJ

Zainteresowanie akcją było ogromne
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\\\  Mówi się, że majowe wybory są 
tylko wstępem do kampanii jesien-
nej, po której poznamy nowy skład 
Sejmu i nazwisko nowego premiera. 
W poprzednich latach eurodeputo-
wanych wybierało tylko ok. 25% Po-
laków. Jak chce Pan zachęcić miesz-
kańców do pójścia na wybory?

Wierzę w Polaków i ich świadomość 
tego, jak ważna jest decyzja i wybór eu-
roposłów reprezentujących Polskę w 
Parlamencie Europejskim. Natomiast 
jeśli ktoś chce traktować te wybory ja-
ko próbę przed wyborami do Sejmu i 
Senatu, to można też tak do tego po-
dejść i uznać głosowanie 26 maja jako 
pierwszy etap odzyskiwania Polski z rąk 
PiS. Mam nadzieję, że podczas tych wy-
borów frekwencja będzie dużo wyższa, 
ponieważ to dzięki Unii od 15 lat nasze 
otoczenie zmienia się na lepsze. Wszy-
scy widzimy to gołym okiem.  Przed na-
mi wielki wybór dotyczący przyszłości 
Polski. To wybór między Polską euro-
pejską a Polską odwróconą od Europy, 
traktującą ją z dystansem i nieufnością. 
Zdecydujmy o przyszłości Polski, idąc 
26 maja na wybory. 

\\\  I tu pojawia się problem. Dla prze-
ciętnego mieszkańca Pruszkowa czy 
Grodziska, obradujący w Brukseli  
i Strasburgu, w kilkudziesięciu języ-
kach naraz Parlament Europejski, to 
kompletna egzotyka.

Nie mogę się z tym zgodzić. Jestem 
przekonany, że pytając mieszkańców o 
znaczenie Parlamentu Europejskiego 
usłyszymy zgodnie z prawdą, że to właś-
nie on odpowiada za dużą część stano-
wionego w Polsce prawa. Jesteśmy co-
raz lepiej wykształconym i świadomym 
społeczeństwem, które rozumie, że bez 
silnej i odpowiedzialnej reprezentacji w 
instytucjach unijnych nie byłoby wielu 
inwestycji w powiecie pruszkowskim 
i grodziskim. Unijne środki pozwalają 
budować drogi, ścieżki rowerowe, in-
westować w szkoły i placówki zdrowia, 
rozwijać odnawialne źródła energii, czy 
rozbudowywać kanalizację. Inwestycje 
wspierane przez Unię w różnych ob-
szarach pozwalają nam nadrobić wie-
loletnie zaległości względem krajów 
Europy Zachodniej. Dlatego w majo-
wych wyborach warto opowiedzieć się 
za Europą.

\\\  Jak Pan ocenia ostanie 3,5 roku 
rządów PiS. Co zmieniło się od tego 
czasu?

PiS przez ten czas zdemolował 
Trybunał Konstytucyjny, upolitycznił 
sądownictwo, skłócił nas z sąsiadami i 
skonfliktował ze sobą wiele grup spo-
łecznych, ostatnio nauczycieli i rolni-
ków. To nie był dobry czas dla Polski. 
Przez tą awanturniczą politykę grozi 
nam ograniczenie funduszy unijnych, 
które mogłyby być przeznaczone na 
rozwój regionu i inwestycje. Trzeba 
przywrócić zaufanie, wiarygodność i 
przewidywalność Polski w Europie

 
\\\  Jakie inwestycje uważa Pan za 
priorytetowe dla powiatu pruszkow-
skiego i grodziskiego?  

Od 9 lat jestem mieszkańcem ob-
warzanka warszawskiego – Lesznowoli 
w powiecie piaseczyńskim. Kluczowy 
dla mieszkańców jest temat dojazdu 
do pracy i szkoły w Warszawie, czyli 
rozwój komunikacji w ramach aglome-
racji warszawskiej i inwestycje drogo-
we. Można powiedzieć, że Unia stawia 
na kolej, więc jest możliwość zdobycia 

na to pieniędzy by rozwijać komunika-
cję publiczną, także w ramach walki o 
czyste powietrze. Potrzebne są także 
fundusze na modernizację placówek 
zdrowotnych i oświatowych, budowę 
parkingów „Parkuj i Jedź” oraz wsparcie 
aktywności zawodowej młodych. Jest 
jednak pewien warunek: musimy mieć 
w Brukseli odpowiedzialną reprezen-
tację, zajmującą się dbaniem o nasze 
interesy, a nie bezsensownymi sporami 
z innymi krajami. Uważam, że dzięki za-
ufaniu oraz wzajemnemu zrozumieniu 
możemy osiągnąć stabilny rozwój kraju 
i poprawiać pozycję Polski w Unii Eu-
ropejskiej.

\\\  Czy możemy liczyć, że będzie  
Pan walczył o środki unijne na kolej- 
ne cele?

Mogę zapewnić, że jako eurodepu-
towany zadbam o interesy mieszkań-
ców, w tym o fundusze dla Polski. Kan-
dyduję do Parlamentu Europejskiego, 
aby miasta w naszym regionie rozwija-
ły się szybciej, a standard życia był dla 
wszystkich taki sam, jak w Europie. Nie 
może być tak, że inwestycje stają pod 

znakiem zapytania, bo ktoś pokłócił się 
z Brukselą, a Bruksela – zresztą słusz-
nie – krytykuje brak praworządności w 
Polsce. Mamy wybór między Polską no-
woczesną a Polską skłóconą ze wszyst-
kimi, gdzie najważniejszym tematem 
jest kolejny pomnik. Ja wolę skupiać się 
na rzeczach ważnych dla mieszkańców. 

Przed nami wielki wybór 
dotyczący przyszłości Polski
Rozmawiamy z Andrzejem Halickim, wieloletnim posłem PO z okręgu warszawskiego, byłym ministrem administracji i cyfryzacji,  
kandydatem Koalicji Europejskiej do Parlamentu Europejskiego.

\\\ PRUSZKÓW

Wicemarszałek Sejmu 
Stanisław Tyszka złożył  
do ministra sportu i turystyki 
interpelację poselską w sprawie 
budowy basenu przy Zespole 
Szkół ogólnokształcących  
i Sportowych w Pruszkowie.      

O planach tej budowy mówi się już 
od dłuższego czasu. Zapewnienie 

odpowiedniej infrastruktury sporto-
wej pozwala uzdolnionej młodzieży 
rozwijać się i poprawiać wyniki. Szkoła 
przy Gomulińskiego posiada halę spor-
tową, boisko, a teraz przyszedł czas 
na basen. Sprawa ta niejednokrotnie 
omawiana była przez radnych powia-
towych. Jeszcze w poprzedniej kaden-
cji zwiększono środki na tę inwestycję 
w 2020 roku do 20 milionów złotych. 
Cennym wsparciem ma być dofinanso-
wanie z ministerstwa sportu i turysty-
ki. – Powstanie basenu jest niezbędne 
do rozwoju naszej zdolnej młodzieży. 
Dokładamy wszelkich starań, aby in-
westycja wystartowała. Wierzymy, że 
powstanie obiektu będzie korzystne w 
wielu wymiarach: sportowym, społecz-
nym i wizerunkowym – mówi Łukasz 
borkowski, dyrektor Zespołu Szkół 
ogólnokształcących i Sportowych w 
Pruszkowie.

W Pruszkowie jest już jedna pływal-
nia – przy ul. Andrzeja. Trzeba jednak 
uwzględnić potrzeby sportowców, a 

także mieszkańców. Planowana inwe-
stycja przy ul. Gomulińskiego to projekt, 
który miałby przynieść samorządowi, 
szkole i klubowi wiele korzyści. Przede 
wszystkim w Pruszkowie mogłyby od-
bywać się imprezy rangi mistrzowskiej. 
Co należy podkreślić, lokalny klub – UKS 
Kapry-Armexim – regularnie przywozi 
z zawodów medale w różnych katego-
riach wiekowych. W Pruszkowie wy-
chowało się wielu zdolnych pływaków, 
wśród nich m.in. Julia Koluch – medalist-
ka mistrzostw Polski seniorów.

Sam basen miałby powstać zgod-
nie z przepisami Światowej Federacji 
Pływackiej. osiem torów po 2,5 metra, 

które można zmienić na 10 torów po 
2 metry. Niecki o wymiarach 25 na 21 
metrów oraz 5 na 17 metrów (do na-
uki pływania). Do tego trybuny na 240 
miejsc. Wizja basenu prezentuje się im-
ponująco. Jego powstanie ma pozwolić 
sportowcom rozwijać się oraz doskona-
lić umiejętności do najwyższego pozio-
mu, ale obiekt będzie dostępny także dla 
mieszkańców. 

Sprawa spotkała się z zainteresowa-
niem wicemarszałka Sejmu Stanisława 
Tyszki, który odwiedził Zespół Szkół 
ogólnokształcących i Sportowych oraz 
pruszkowskie Starostwo Powiatowe. 
Należy dodać, że złożył również inter-
pelację poselską do ministra sportu w 
sprawie budowy obiektu przy Gomu-
lińskiego. – Wsparcie marszałka Sta-
nisława Tyszki dla inicjatywy budowy 
basenu jest niezwykle cenne. Cieszymy 
się, że nasza idea odbiła się tak szerokim 
echem. Nie mam wątpliwości, że basen 
przy szkole przy ul. Gomulińskiego jest 
potrzebny. obiekt spełniający między-
narodowe wymagania pozwoli w peł-
ni profesjonalnie szkolić naszą zdolną 
młodzież. W Pruszkowie mamy wielu 
pływaków, którzy zdobywali medale na 
mistrzostwach Polski. Chcemy im za-
pewnić jak najlepsze warunki, aby dalej 
mogli się rozwijać. basen w 2020 roku 
w Pruszkowie to jak najbardziej realna 
sprawa. Zrobimy wszystko, aby tak się 
stało – tłumaczy Łukasz borkowski.

Artur Szpuda

Marszałek walczy o basen

Sprawa basenu nabiera rozpędu
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\\\ PRUSZKÓW

Pierwsze spotkanie z cyklu 
„Porozmawiajmy o Pruszkowie” 
dotyczyło kwestii transportu. 
Podczas dyskusji poruszono 
m.in. temat komunikacji  
z Warszawą.     

M ieszkańcy, którzy chcieli wziąć 
udział w nowej inicjatywie pre-

zydenta Pawła Makucha, 29 kwietnia 
zjawili się w sali konferencyjnej prusz-
kowskiego Urzędu Miasta. Cykl spot-
kań „Porozmawiajmy o Pruszkowie” to 
płaszczyzna do wspólnych dyskusji, wy-
miany zdań oraz pomysłów o istotnych 
sprawach dla pruszkowiaków. Każdy 
może wyrazić swoją opinię, a także 
zgłębić interesujący go temat.

Podczas pierwszego posiedzenia 
dyskutowano o transporcie. Nie można 
było pominąć kwestii linii autobusowej 
z Pruszkowa do Warszawy, o której 

mówi się od dłuższego czasu. Jak już 
wcześniej informowaliśmy na łamach 
Przeglądu Regionalnego, miasto czeka 
na trzy propozycje ze strony Zarządu 
Transportu Miejskiego. Następnie zo-
staną one poddane konsultacjom.

Mieszkańcy poruszali również 
sprawy związane z rozkładami jazdy, 
stanem autobusów oraz podejściem 
kierowców do pasażerów. Dla wielu 
osób godziny oraz liczba kursów auto-
busów pozostawia wiele do życzenia. 
Prezydent Paweł Makuch poinformował 
zgromadzonych, że rozkłady jazdy zo-
staną zmienione. Również linia 5 będzie 
miała nową trasę.

Rozkłady jazdy pruszkowskich linii 
od 6 maja można znaleźć na stronie in-
ternetowej miasta.

Kolejne spotkanie w ramach cyklu 
„Porozmawiajmy o Pruszkowie” odbę-
dzie się 17 czerwca o 18.30 w prusz-
kowskim urzędzie.

Artur Szpuda

Na początek transport
Tematem pierwszego spotkania był transport
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Szkoła przy 
Gomulińskiego posiada 
halę sportową, boisko,  
a teraz przyszedł czas  

na basen
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OBWIESZCZENIE StarOSty PruSZkOWSkIEGO
o wydaniu decyzji o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej
Zgodnie z art. 11f ust. 3 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zas-

adach przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (Dz. U.  
z 2018 r. poz. 1474) zawiadamiam, że dnia 24.04.2019 r. została wydana decyzja nr 
8/2019 o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej obejmującej budowę dro-
gi gminnej – ul. 2-kuZ łączącej ul. Piastowską z ul. Dolną w Pruszkowie wraz 
z niezbędną infrastrukturą techniczną na działkach nr ew.: 521 (521/1, 521/2), 
520 (520/1, 520/2), 46 (46/1, 46/2, 46/3), 522 (522/1, 522/2), 523/1 (523/2, 523/3, 
523/4, 523/5, 523/6), 48/1 (48/7, 48/8), 45/3 (45/5, 45/6), 45/4 (45/7, 45/8), 1/33, 
1/32, 1/34, 1/28, 31, 44/2, 45/2, 62, 482/1 obr. 27 w Pruszkowie; 478, 477/1, 481/5, 
481/16, 479/1, 479/2, 477/2, 480/2, 313/54, 313/55, 313/35, 313/51, 313/49, 313/45 
obr. 26 w Pruszkowie. 

W odniesieniu do działek ulegających podziałowi – przed nawiasem podano 
numer działki przed podziałem, w nawiasie numery działek po podziale. Numery 
działek objętych liniami rozgraniczającymi teren (nowy przebieg drogi) zostały 
oznaczone pogrubioną czcionką.
Nieruchomości przeznaczone pod pas drogi gminnej:
obręb 27 w Pruszkowie:
działki nr ew.: 521/1 (działka powstała z podziału działki 521), 520/1 (działka powstała 
z podziału działki 520), 46/3 (działka powstała z podziału działki 46), 46/1 (działka 
powstała z podziału działki 46), 522/1 (działka powstała z podziału działki 522), 
523/5 (działka powstała z podziału działki 523/1), 48/7 (działka powstała z podziału 
działki 48/1), 45/5 (działka powstała z podziału działki 45/3), 45/7 (działka powstała 
z podziału działki 45/4).
Nieruchomości lub ich części, z których korzystanie będzie ograniczone  
w związku z planowaną inwestycją drogową: 
obręb 26 w Pruszkowie: 
działki nr ew.: 478, 477/1, 481/5, 481/16, 479/1, 479/2, 477/2, 480/2, 313/54, 313/55, 
313/35, 313/51, 313/49, 313/45;
obręb 27 w Pruszkowie: 
działki nr ew.: 1/33, 1/32, 1/34, 1/28, 521/2 (działka powstała z podziału działki 521), 
522/2 (działka powstała z podziału działki 522), 45/6 (działka powstała z podziału 
działki 45/3), 45/8 (działka powstała z podziału działki 45/4), 31, 44/2, 45/2, 46/2 
(działka powstała z podziału działki 46), 62, 482/1.

Jednocześnie informuję o możliwości zapoznania się z decyzją w godzinach  
pracy urzędu: poniedziałek 8:00-18:00, wtorek – piątek 8:00-16:00, w Wydziale Archi- 
tektury Starostwa Powiatowego w Pruszkowie, ul. Drzymały 30, 05-800 Pruszków, 
pokój nr 104 (I piętro), tel.: 22 738-14-32. 

INFOrMaCJa O PrZEtarGu W tryBIE lICytaCJI   
Zarząd Powiatu Pruszkowskiego, 05-800 Pruszków, ul. Drzymały 30, ogłasza przetarg publiczny w trybie licytacji na: ,,sprzedaż  

samochodu osobowego, stanowiącego własność Powiatu Pruszkowskiego”

Przetarg odbędzie się dnia 15 maja 2019 r. o godzinie 14.00 w siedzibie Starostwa Powiatowego w Pruszkowie, 05-800 Pruszków, 
ul.  Drzymały 30. Ogłoszenie o  przetargu umieszcza się na urzędowej tablicy informacyjnej oraz  stronie internetowej www.bip.powiat.
pruszkow.pl Szczegółowe informacje można uzyskać pod nr tel. 22 7381413-15. 

Marka, model Nr rejestracyjny rok produkcji Przebieg (km) Cena wywoławcza Wadium
Skoda Superb III WPR 89888 2016      36 628 89 000 zł 8 900 zł

\\\ BRWINÓW

W piątek 3 maja obchodziliśmy 
228. rocznicę uchwalenia 
Konstytucji. Tradycyjnie 
w brwinowie to święto 
obchodzone jest wyjątkowo 
uroczyście.    

U roczystości rozpoczęło odprawie-
nie w kościele p.w. św. Floriana 

w brwinowie, mszy świętej w intencji 
ojczyzny. Po mszy, poczty sztandarowe 
oraz pozostali uczestnicy uroczystości 
przemaszerowali pod Pomnik Niepod-

ległości. Po oficjalnych przemówieniach 
włodarzy miasta – przewodniczącego 
RM Sławomira Rakowieckiego oraz 
burmistrza Arkadiusza Kosińskiego, de-
legacje władz, stowarzyszeń i organiza-
cji społecznych, złożyły po pomnikiem 
wieńce i wiązanki kwiatów. 

Tego samego dnia, o godz. 16.00, w 
dworku Zagroda odbył się koncert naj-
większych przebojów muzyki filmowej 

w wykonaniu kwintetu instrumentów 
dętych. W programie znalazły się m.in. 
melodie znane z filmów: Różowa Pan-
tera, Vabank, James bond, Star Wars, 
Piraci z Karaibów.

W niedzielę 5 maja, z okazji Między-
narodowego Dnia Strażaka, odbyła się 
V Rodzinna Wycieczka Rowerowa św. 
Floriana. Rowerzyści wyruszyli z brwi-
nowskiego Rynku i przejechali trasą 
przez Kotowice, Milęcin, Żukówkę do 

oSP w błoniu, zaś powrotna trasa pro-
wadziła z błonia przez Rokitno, Czubin, 
oSP biskupice, zaś zakończenie trasy 

miało miejsce pod oSP w brwinowie. 
Rowerzyści przejechali trasę liczącą ok. 
21 kilometrów. było trochę zimno, ale 
dość pogodnie, więc na rowerową prze-
jażdżkę były to całkiem niezłe warunki. 
Ważniejsza od pogody była jednak sym-
patyczna atmosfera, jaka zawsze panuje 
w grupie miłośników dwóch kółek.

organizatorem rajdu jest Stowa-
rzyszenie Projekt brwinów, zaś do 
współpracy włączyły się jednostki oSP 

w brwinowie, błoniu i biskupicach oraz 
straż miejska w błoniu oraz brwinowie.

Marek Zdrzyłowski

Wyjątkowa majówka

Delegacje złożyły kwiaty pod Pomnikiem Niepodległości

W dworku Zagroda z koncertem muzyki filmowej wystąpił kwintet  
instrumentów dętych
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Ważniejsza od pogody 
była jednak sympatyczna 

atmosfera
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DAM PRACĘ 

Zatrudnię młodego grafika  
komputerowego ze znajomością  
CorelDraw i PhotoShop, umowa o pracę. 
Cv:studio@barcik.pl, tel. 601 213 555

Firma produkcyjna (Józefosław  
k. Piaseczna) zatrudni tapicera lub osobę 
do przyuczenia, umowa o pracę.  
Praca w systemie jednozmianowym 
 od poniedziałku do piątku w godzinach 
6-14.00. Tel.: 698 730 550 

Kobiety do 55 lat do sortowania odzie-
ży, janki, wynagrodzenie 12 zł na rękę / 
godz. + premie. tel. 532 581 992 

Centrum Pomocy Bliźniemu  
w Oryszewie - Osada pow. żyrardowski 
poszukuje osób do sprzątania.  
Wymagane wykształcenie średnie  
CV prosimy przesłać na adres:  
kadry.oryszew@monar.org Dodatkowe 
informacje pod nr tel. 505 515 507

Do kuchni w przedszkolu pomoc zatrud-
nię. Miejsce pracy Łazy/koło Magdalen-
ki. Praca na etat, wymagana książeczka 
sanepidu. Kontakt 506-12-52-82 lub CV 
mailem przedszkolefantazja@interia.pl

Poszukujemy osób z orzeczeniem o nie-
pełnosprawności do pracy przy ochronie 
małej budowy w Jankach lub w Prusz-
kowie. Doświadczenie niewymagane.  
tel. 577 303 512

aaaaaaa Poszukujemy osób  
z orzeczeniem o niepełnosprawności  
do pracy przy ochronie małej budowy  
w Pruszkowie. Doświadczenie  
niewymagane. tel. 577 303 512

zatrudnię ekspedientkę do piekarnio-
-cukierni, warszawa/ursynów,  
tel- 606 157 428 

Do budowy linii energetycznych,  
elektromonterów lub pomocnika 
 do przyuczenia. Prawo jazdy kat.B  
tel. 660-939-117

Poszukuję do pracy przy wykończeniach 
wnętrz, elewacjach od 15 zł/h  
tel. 505 856 371

Opiekunki do Domu Opieki  
tel. 607 034 382 

Firma z Raszyna zatrudni kierowcę  
kat. B transporty, W-wa i okolice,  

535 170 170

praca dla kierowcy aut dostawczych  
8 epal kat. B. Jazda po Warszawie.  
tel-535 170 170

zatrudnię ekspedientkę do piekarnio-
-cukierni, pruszków, tel- 606 157 428 

Praca fizyczna głównie dla mężczyzn  
w Piasecznie – zadzwoń i dowiedz się 
więcej: 725 258 529

zatrudnię serwisanta ogumienia,  
chylice tel. 227564097, 601348535 

Praca mechanik aut osobowych i ciężaro-
wych. Lesznowola, tel, 605 333 104

Zatrudnię pracowników budowlanych  
do prac wykończeniowych. Tarczyn,  
tel. 501 019 217

Agencja Reklamowa poszukuje  
Grafika Komputerowego. Zalesie Górne. 
Tel. 600 202 066

Praca - Mechanik Do Budowy  
Maszyn Przemysłowych. Brwinów.  
Tel. 797 125 127

Praca magazynier Wólka Kosowska,  
tel 22 735 55 72 

Zatrudnię pracowników do masarni  
i do przyuczenia, tel. 606 259 458

Ekspedientkę/-ta cały etat i dorywczo, 
Piaseczno, Wólka Kozodawska,  
Gabryelin, tel. 508 288 773

USŁUGI 

usŁugi miniTraKTOrem:  
gLebOgrYzarKa, KOsiarKa  
bijaKOwa, pieLĘgnacYjna.  
501 039 581 

AUTOMATYKA, NAPĘDY DO BRAM 
- PRZESUWNYCH, GARAŻOWYCH,  
DWUSKRZYDŁOWYCH. SPRZEDAŻ,  
MONTAŻ I SERWIS. TEL- 790 331 339

Szkolenia BHP wstępne i okresowe,  
doradztwo i dokumentacja BHP.  
Tel. 669129659

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE, REMONTY 
od A do Z. TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel-502 093 588, 22 756 57 63 

Altany ogrodowe jak z bajki! Solidnie  
wykonane z bali okrągłych na 12 osób  
z kompletem mebli. Cena od 8 tys.  
Tel. 600 588 666

postawiłeś dom, szukasz elektryka 
dzwoń- 600 344 271 

Oczyszczanie działek, zakładanie  
trawników, ogrodnicze 519 874 891

Docieplanie Budynków. Solidne  
doświadczone ekipy tel. 602-482-572

Tłumaczenia tel. 607 685 074,  
22 711 64 26

PRANIE-CZYSZCZENIE dywanów,  
tapicerki meblowej i samochodowej  
508 65 20 30

Usługi remontowe kompleksowo,  
malowanie elewacji tel: 515 144 294

ALARMY, KAMERY, DOMOFONY.  
600 421 203

docieplanie budynków 795 96 96 96 

Docieplanie poddaszy pianą pur  
tel. 607 378 288

Sprzedaż i montaż okien i drzwi wew.  
i zew. Rolety zew., wew. żaluzje, plisy, 
moskitiery. Parapety wew i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223

pranie dywany autotapicerka.  
669 445 400

Wylewki Tynki agregatem  
tel. 607 378 288

Kominiarz tel. 500 214 632

Dachy, podbitka, sprzedaż,  
tel. 692 194 998

przeprowadzki tel. 505 591 721

Glazura, gres, spieki 601 21 94 82

Elektryk, tel-666 890 886

ogrodnictwo 536043434

Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana  
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223, 601 623 480

Hydrauliczne, gazowe, uprawnienia,  
tel. 501 299 360 

Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581 

Naprawa pralek, tel. 602 322 951

Tynki, wylewki, piana pur,  
tel. 668 327 588

Schody naprawa, tel. 696 269 184

Cyklinowanie, tel. 696 269 184

Malowanie, tel. 787 726 963

Anteny, serwis, montaż, gwarancja,  
tel 883 434 737

SPRZEDAM 

Pszczoły. Tel-608 641 989

Sosna opałowa, tel. 791 394 791

KUPIĘ 

Antyczne meble, obrazy, srebra, platery, 
odznaczenia, szable, książki, pocztówki, 
tel. 504 017 418

AUTO-MOTO KUPIĘ

Skup Aut Gotówka do ręki  
tel. 502 467 070 

Skup Aut, wszystkie marki. Gotówka  
od ręki. tel. 510 210 692

Skup Aut Najwyższe Ceny 503901642

Skup aut tel. 793 304 091

Auto skup, tel. 513 323 123 

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM

MELDUNEK, PESEL, UMOWA - OK!  
224 999 888

Para (300+/os) 1-os (480+) 577 88 69 88

Wynajmę halę 1000 m2 lub inne  
propozycje, Prażmów, tel. 602 77 03 61 

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM 

Działki budowlane 3000 i 3900m2  
w Górze Kalwarii. Atrakcyjne położenie, 
media. Tel-608 455 102

Tanio. Działka 5400 m2, media, Adamów 
Drwalewski. tel. 500 274 350

Działkę 3750 m.kw, podzieloną  
(1450, 1200, 1100 m.kw.).  

Jeziorzany, 2 km od Tarczyna,  
wszystkie media w drodze.  

Tel. 502 415 223; 509 52 53 99 

Nowy Dom 144m Ustanów 599 tys 
502344309

działka budowlana  
w pruszkowie - 585m  

przy ul. Żbikowskiej/przy potoku 
(180.000,00 zł) o atrakcyjnym  

kształcie (prostokąt 29,5m x 20m)  
i lokalizacji. cicha okolica zabudowy 
jednorodzinnej i terenów zielonych  
w bliskości zjazdu z autostrady a2  
do warszawy. istnieje możliwość  

sprzedaży razem z działkami  
sąsiadującymi (łącznie aż do 2.340m). 

Telefon: 0 601 532 534  

Działki budowlane od 800  do 1200 m2 
Prażmów, tel. 602 77 03 61      

Sprzedam działkę budowlaną 1800 m2 
za 30 zł/m2 oraz rolną 1h  
za 9 zł /m2 - 10 km od Góry Kalwarii  
tel. 695 677 434

NAUKA 

Matematyka tel. 664 438 144

Korepetycje niemiecki, tel. 888 887 009

ZDROWIE 

psychoterapia - 660 565 007,  
www.psychoterapiagorakalwaria.pl

Leczenie pijawkami, Runów  
ul. Solidarności 49, tel-516 172 275

www.schizofilia  

FINANSE 

Pożyczki, Kredyty 509 688 322

OGŁOSZENIA
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\\\ PRUSZKÓW

Drużyna Panattoni Europe 
Lider Pruszków nie sprostała 
w finale I ligi koszykówki 
kobiet ekipie AZS Uniwersytet 
Gdański. Zespół Jacka 
Rybczyńskiego zakończył sezon 
ze srebrnymi medalami.     

W rundzie zasadniczej w grupie 
A najlepsze okazały się gdań-

szczanki. Tuż za ich plecami uplasowa-
ły się Liderki. Różnica między ekipami 
wynosiła zaledwie jeden punkt. W 11. 
kolejce rundy zasadniczej AZS wygrał 
w Pruszkowie 69:59, zaś podopieczne 
Jacka Rybczyńskiego triumfowały na 
wyjeździe 77:72 (22. kolejka).

Los ponownie skojarzył zespoły w 
finale rozgrywek. Pierwsze spotkanie 
AZS rozpoczął zdecydowanie i przez 
długi czas Liderki nie były w stanie pro-
wadzić równej walki z przeciwniczka-
mi. Na półmetku spotkania było 53:31 
dla gospodyń. Liderki były w trudnej 
sytuacji. AZS miał wysoką skuteczność 
rzutów za dwa punkty – blisko 60%, zaś 
przyjezdne nieco ponad 47%. Liderki 
próbowały odrobić straty i swojej szan-
sy szukały w rzutach za trzy. Trafiły 7 
z 17 prób. Zespół Jacka Rybczyńskie-

go pokazał pazur w czwartej kwarcie, 
którą wygrał różnicą 16 punktów. To 
było jednak zbyt mało, żeby wyrównać 
straty. AZS wcześniej wypracował sporą 
przewagę i wygrał 88:77. Najlepiej w 
zespole przyjezdnych punktowała Ali-
cja Wawrzyniak – 14 punktów. Dobra 
dyspozycja w końcówce pierwszego 
spotkania dawała nadzieję, że w drugim 
mecz Liderki powalczą o wyrównanie 
stanu rywalizacji.

Początek starcia w Pruszkowie 
przebiegał pomyślnie dla przyjezd-
nych. Zaczęło się od gry punkt za punkt 
– 4:4, potem AZS „odjechał”. Po trójce 
Pauliny Kuras było 11:4 dla zawodni-
czek z Gdańska. Liderki przebudziły się 
i zmniejszyły straty. Pierwsza kwarta 
zakończyła się wynikiem 15:19. W dru-
giej odsłonie gospodynie zaczęły łapać 
wiatr w żagle. Po trafieniu Marzeny 
Marciniak było 20:21. Wydawało się, 
że remis jest na wyciągnięcie ręki, ale 
dwie trójki AZS-u dały wynik 20:27. 
Przyjezdne konsekwentnie zwiększały 
przewagę i sytuacja gospodyń stawała 
się coraz trudniejsza – 22:34. W trze-
ciej kwarcie Liderki pierwsze punkty 
zdobyły po upływie blisko 3,5 minu-
ty. Celny rzut Klaudii Sosnowskiej dał 
wynik 27:42. Gospodynie starały się, 
ale piłka nie chciała wpaść do kosza, z 

kolei AZS kontrolował sytuację. Przed 
ostatnią kwartą było 37:53. AZS prze-
stał punktować na ponad cztery minuty 
przed końcem meczu. Po dwóch celnych 
rzutach wolnych Szczęśniak było 60:43. 
Liderki walczyły do końca, ale trafienia 
Katarzyny Szyller w ostatnich sekun-
dach nic nie dały i mecz zakończył się 
wynikiem 50:60. Najwięcej punktów 
dla Lidera zdobyła olivia Szumełda-
-Krzycka – 13.

Z sukcesu cieszyły się zawodnicz-
ki AZS-u, jednak trzeba przyznać, że 
w przekroju całego sezonu Lider był 
czołową drużyną I ligi. Ekipa z Prusz-
kowa udowodniła swój potencjał. W 
drodze do finału podopieczne Jacka 
Rybczyńskiego pokonały MUKS Poznań, 
z którym spotkały się w ćwierćfinale. 

Rywalizacja nie zaczęła się po myśli 
drużyny z Pruszkowa. Lider przegrał 
u siebie 75:78, jednak wyrównał stan 
rywalizacji w Poznaniu – 71:66. W 
trzecim, decydującym meczu drużyna 
z Pruszkowa rozbiła MUKS – 80:53. 
Wielka radość i półfinał, a w nim Lider 
poradził sobie z KS JAS FbG Zagłębiem 
Sosnowiec. Można było się spodziewać, 
że ekipa z Pruszkowa będzie musiała się 
natrudzić. W rundzie zasadniczej zespół 
z Sosnowca wygrał wszystkie 20 spot-
kań. Lider pokazał dobrą koszykówkę 
i rozstrzygnął rywalizację w dwóch 
starciach! Na wyjeździe pruszkowianki 
wygrały 84:74, zaś u siebie 84:67.

Rok temu Lider zakończył rozgryw-
ki również na drugim miejscu. Wtedy 
pruszkowianki musiały uznać wyższość 
Politechniki Gdańskiej. Tym razem lep-
szy był kolejny zespół z Gdańska. być 
może sprawdzi się powiedzenie – do 
trzech razy sztuka? Z niecierpliwością 
czekamy na kolejny sezon koszykar-
skich emocji w wykonaniu pruszkow-
skich Liderek.

Artur Szpuda

Srebrne Liderki

Rok temu Lider 
zakończył rozgrywki 
również na drugim 

miejscu

Liderkom nie udało się pokonać tylko jednej przeszkody
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\\\ PRUSZKÓW

W 32. kolejce piłkarskiej II ligi 
Znicz Pruszków wygrał  
ze Stalą Stalowa Wola 2:1. 
Żółto-czerwoni zajmują 7. 
pozycję w tabeli.     

S potkanie sąsiadów – tak należy 
określić rywalizację Znicza i Stali. 

Rzecz jasna chodzi o tabelę II ligi. Przed 
meczem Stal była siódma, a Znicz ós-
my. 18 października w Pruszkowie 
triumfowali goście, którzy wygrali 2:0 
po trafieniach Adriana Dziubińskiego 
i Sebastiana Łętochy. Żółto-czerwoni 

postanowili wyrównać rachunki. W 7. 
minucie strzelał Arkadiusz Pyrka, ale 
golkiper gospodarzy był na posterun-
ku. Stopniowo do głosu dochodziła 
Stal, choć Znicz nie pozostawał bierny. 
obronę przyjezdnych niepokoił Seba-
stian Łętocha. Po jednym z jego uderzeń 
piłka trafiła w słupek bramki strzeżo-
nej przez bartłomieja Gradeckiego. 
Stal próbowała, ale nie mogła trafić. 

W słupek uderzył Piotr Mroziński. Ze 
strony Znicza aktywny był Pyrka. Strzał 
zawodnika żółto-czerwonych wylądo-
wał na poprzeczce. Pierwsza połowa 
mogła się podobać, były okazje, ale za-
brakło goli.

To, co kibice lubią najbardziej, czyli 
bramki, pojawiło się w drugich 45 mi-
nutach. Do ataku przystąpili przyjezdni 
i efekt przyszedł szybko. W 55. minu-
cie na listę strzelców wpisał się Marcin 
bochenek. Dla 27-latka było to siódme 
trafienie w sezonie. Zawodnik Znicza 
rozgrywał dobre spotkanie i cały czas 
był aktywny. Po straconym golu wyrów-
nania szukali gracze Stali. W 71. minucie 
rzut karny wykorzystał Michał Trąbka. 
Stal nie cieszyła się długo z remisu. W 
79. minucie czwartego gola w sezonie 
zdobył Patryk Czarnowski.

Druga połowa należała do żółto-
-czerwonych, którzy wykorzystali swo-
je sytuacje. Znicz wygrał 2:1 i odniósł 
piąty triumf na wyjeździe. Łącznie ekipa 
z Pruszkowa ma na swoim koncie 13 
zwycięstw przy 7 remisach i 12 poraż-
kach. 46 punktów daje Zniczowi 7. po-
zycję w tabeli. 

W 33. kolejce Znicz Pruszków po-
dejmie u siebie Gryf Wejherowo. Spot-
kanie zostanie rozegrane 11 maja o 
godz. 17.00.

Artur Szpuda

Znicz stopił Stal

Znicz wygrał 2:1  
i odniósł piąty triumf  

na wyjeździe

Znicz odniósł 13 zwycięstwo w sezonie
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Początek maja to czas, kiedy 
wodniacy rozpoczynają swoją 
przygodę pod żaglami.  
W sobotę 4 maja, na Stawach 
Walczewskiego, odbyło się 
otwarcie sezonu żeglarskiego.    

W samo południe, w przystani wod- 
nej na Stawach Walczewskiego, 

rozpoczęły się atrakcje zorganizowane 
przez Szkołę Żeglarstwa Tradycyjnego. 
Największą popularnością cieszyło się 
oczywiście pływanie jachtami żaglo-
wymi. Najmłodsi adepci pływania na 
darmowym paliwie, jakim jest wiatr, 
mogli spróbować swoich sił w pływaniu 
na najmniejszych jednostkach klasy op-
tymist. Przy okazji można było skorzy-
stać ze wskazówek instruktora, który 
podpowiadał, jak należy manewrować 
łódką, aby prawidłowo wykonać zwrot 

czy też skutecznie wytracić prędkość 
podczas podejścia do pomostu. Na op-
tymistach rozegrane zostały również 
miniregaty.

Dla tych, którzy jeszcze nie radzą 
sobie z samodzielnym prowadzeniem 
jachtu, czekały dwie większe jednostki 
klasy Zefir, którymi można było popły-
wać, ale już nie samodzielnie. Te łódki 
są trochę bardziej wymagające, dlatego 
prowadzone były przez doświadczo-
nych sterników. W sobotę wiał bardzo 
przyjemny wiatr, który gwarantował 
bezpieczne, ale nie pozbawione praw-
dziwych emocji żeglowanie. Chętnych 
do pływania było wielu, dlatego trzeba 
było stać w długiej kolejce.

W hangarze prezentowany był zdal-
nie sterowany model jachtu żaglowe-
go. była to znakomita okazja porozma- 
wiania z sympatycznym modelarzem, 
który chętnie dzielił się swoim doświad-
czeniem i długo opowiadał o swojej pa-

sji. Modelarstwo jest również znako-
mitą formą spędzania wolnego czasu 
i doświadczania czynnego kontaktu  
z wodą.

Zorganizowane były również „rega-
ty” styropianowych łódeczek z żaglem, 
poruszających się w rynnach napełnio-
nych wodą, a napędzanych siłą wiatru 
wydmuchiwanego przez zawodników. 
To bardzo prosta i możliwa do przepro-
wadzenia w każdym miejscu zabawa, 
która potrafi zapewnić możliwość spor-
towej rywalizacji przy użyciu bardzo 
prostego i taniego sprzętu. To również 
świetny pomysł na zabawę dla naj-
młodszych podczas np. urodzinowego 
przyjęcia.

Na miejscu można było porozma-
wiać o organizowanych przez Szkołę 
Żeglarstwa Tradycyjnego szkoleniach, 
rejsach i obozach. Zainteresowanych 
spędzaniem wolnego czasu pod żagla-
mi odsyłamy do strony SŻT – www.szt.

edu.pl, na której znajdują się wszystkie 
niezbędne informacje.

Na tych, którym obce jest pływanie 
pod żaglami, czekały przycumowane 
rowery wodne oraz kajaki, które każdy 
może wypożyczyć i pływać bez koniecz-
ności posiadania specjalnych umiejęt-
ności. Jednym słowem, dla każdego coś 
pływającego.

Jedynym mankamentem zabawy 
na otwarcie sezonu był panujący tego 
dnia chłód, chociaż dla prawdziwego 
wodniaka to nie jest żadna przeszkoda. 
Grodziskim żeglarzom życzymy uda-
nego sezonu, dobrych wiatrów i stopy 
wody pod kilem.

Tekst i zdjęcie Marek Zdrzyłowski

Sezon żeglarski otwarty 

Stawy Walczewskiego zabieliły się żaglami Optymistów i Zefirów


